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در حاشیه نمایشگاه خدمات شهری اصفهان
مدیرعامل گروه بهمن: 

تکریم مشتری اولویت اصلی ما در بهمن است
»بیوک علیمرادلو« مدیر عامل شــرکت بهمن در نشست خبری یازدهمین 
نمایشــگاه جامع مدیریت شهری و پنجمین نمایشگاه تخصصی حمل و نقل  و 
ترانزیت  گفت: گروه بهمن طیف متنوعی از محصولات را روانه بازار کرده اســت 
و این شــرکت از دو چرخ تا ۱۸چرخ را تولید می کند. علیمرادلو اظهارداشــت: 
محصــول ما با بالاترین کیفیت عرضه می شــوند و به همین منظور تقاضا برای 
محصولات گروه بهمن زیاد اســت. مدیرعامل گروه بهمن با تاکید بر اینکه امید 
داریم بتوانیم بزرگترین تجاری ساز شویم اظهار داشت: اکنون در بخش تجاری 
بیشترین سهم به گروه بهمن تعلق دارد و در بخش مینی بوس درصد خوبی را در 
اختیار داریم و تنوع کشنده هایی که در نمایشگاه در معرض نمایش قرار داده ایم 

بیانگر ان است که در سال گذشته سرمایه گذاری بزرگی صورت گرفته است.
علیمرادلو با بیان آنکه امیدواریم اتوبوس شــهری اسنا در خیاباهای اصفهان 
دیده شــود تصریح کرد: مدعی هستیم از نظر کیفیت بهترین اتوبوس را در بازار 

عرضه کرده ایم.
توجه به کرامت مشــتری به عنوان بالاترین ارزش در گروه بهمن نکته ای بود 
که علیمرادلو بدان اشــاره و بیان داشت: از سال گذشته واحدی به نام رضایت و 
خشنودی مشتریان ایجاد و سعی کردیم با بررسی رویکرد تمام خودروسازان دنیا 
بهترین ها را بیاوریم به همین دلیل برای رضایت مشتری حساسیت بالایی داریم.

تکریم مشتری اولویت اصلی بهمن است
وی با تاکید بر اینکه مرکز خشــنودی و رضایت مشتریان نشان می دهد که 
اولویت با مشــتری اســت ادامه داد: همچنین واحد CHC نیز با عنوان مرکز 
پاسخگویی مســولیت ارتباط مداوم با مشــتری را عهده دار است ومعتقدیم با 
مشتری و کســی که محصول ما را می خرد خانواده ماســت و انتظار داریم که 

خانواده ما همیشه محصول ما را استفاده کند.
 حفظ ارزندگی محصول اولویت بهمن است

علیمرادلــو  همچنیــن با تاکید بر اینکه با داخلی ســازی قطعــات در تمام 
محصولات ســعی می کنیم تا جایی که کیفیت دچار خدشه نشود داخلی سازی 
کنیم تصریح کرد: حفظ ارزندگی محصول هدف گروه بهمن است یعنی مصرف 
کننده از خرید محصول رضایت داشــته باشد. در جایی که تیراژ کافی باشد به 
دنبال ساخت داخل هستیم و در جایی که وابستگی ما را کم کند باز سراغ ساخت 

داخل می رویم. شاسی های خودروها را خودمان تولید می کنیم.   
مدیرعامــل گروه بهمن بــا تاکید بر اینکه روش قیمــت گذاری محصولات 
بر اســاس روش قیمت گذاری ستاد کنترل بازار و ســازمان حمایت از مصرف 
کنندگان است که بر اساس قانون اعمال می شود تصریح کرد: اگر در صورت های 
مالی گروه بهمن سود خوبی حاصل می شود مرهون زحمات شبانه روزی نیروی 
انســانی اســت. افزایش قیمت خودروی بهمن را با خودروهای مشــابه و لوازم 
خانگی مقایســه و تفاوت بازار با قیمت کارخانه را مشــاهده کنید!  بازار آمادگی 
دارد دیگنیتــی را بالای یک میلیارد خریداری کند امــا کارخانه آن را زیر یک 
میلیارد بفروش می رســاند. در ادامه نشست خبری حسین خضری مدیر عامل 
بهمن دیزل نیز با تاکید بر اینکه بهمن دیزل در حوزه خودروهای تجاری محصول 
تولید می کند افزود: بهمن دیزل را با ایسوزو می شناسند. چند سالی است تنوع 
محصــولات را افزایش دادیم و کامیونت فــورس ۶ تن و ۸ تن را تولید کردیم و 
سپس کشنده امپاور تولید شد.وی با تاکید بر اینکه باید بتوانیم پاسخگوی نیاز 
کشور باشیم گفت: اکنون مسولیت اجتماعی ما سنگین تر است. متاسفانه تقاضا و 

عرضه در بازار خودرو خیلی همخوانی ندارد. 
خضری همچنین بیان داشــت: یکی از سیاست های گروه بهمن که در بهمن 
دیزل هم دنبال می شــود مساله قیمت است. با توجه به قیمت و کیفیت، به روز 
بودن محصولات مهم است. تقاضا در محصولات ما نسبت به سایر خودروسازان 
بیشتر اســت. از این رو قصد ما این است با تولید بیشتر بتوانیم تعادلی در بازار 

ایجاد تا بتوانیم پاسخگوی بازار باشیم.
وی با بیان اینکه کامیون ۱۸ تن، ۲۶ تن و ۱۲ تن را در برنامه تولید شرکت 
بهمن دیزل داریم افزود: هنوز کامیونت ۱۲ تن در بازار عرضه نشــده است البته 
عرضه این محصول جز برنامه های توسعه محصولی بهمن دیزل به شمار می رود.

خضری در ادامه با یادآوری این نکته که انواع کاربری در بهمن دیزل در حال 
تولید است اظهارداشت: امسال ظرفیت تولید این محصول را افزایش خواهیم داد 

و مشتری محصول کاملی را تحویل خواهد گرفت.

افزایش مصرف بنزین در کشور
مدیر برنامه ریزی شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتــی از توزیع روزانه 
بیش از ۱۰۰ میلیون بنزین به صورت میانگین در کشــور در چهار ماه ابتدایی 
امسال خبر داد. به گزارش ایرنا از وزارت نفت، »افشین مهدوی« افزود: از یکم 
فروردین ماه ســال ۱۴۰۱ تا پایان تیرماه امســال به طور میانگین روزانه ۱۰۰ 

میلیون و ۹۰۰ هزار لیتر بنزین در کشور توزیع شده است.
وی افــزود: میانگین توزیع روزانه نفت گاز در کشــور در بــازه زمانی یکم 
فروردین تا ۳۱ تیرماه امسال روزانه ۱۰۷ میلیون و ۶۰۰ هزار لیتر بوده است.

میانگین مصرف روزانه بنزین کشور در سال ۱۴۰۰، نزدیک به ۸۷ میلیون 
لیتر بود که این عدد حاکی از افزایش حدود ۱۴ درصدی مصرف بنزین کشور 
در بازه زمانی ابتدای فروردین تا پایان تیرماه امسال در مقایسه با مدت مشابه 
پارسال )۱۴۰۰( در کشور است. مدیریت و بهینه سازی مصرف انرژی در کشور 
از جمله اولویت هایی اســت که وزارت نفت و به تبع آن شــرکت ملی پالایش 
و پخش فرآورده های نفتی ایران در صدر برنامه های خود قرار داده اســت، اما 
کاهــش فاصله بین تولید و مصرف کنونی و افزایش خیره کننده مصرف بنزین 

در سبد سوخت خودروها زنگ هشدار واردات را به صدا درآورده است.

مانع رگولاتوری مقابل خودروسازی شیائومی
شــیائومی برای دریافت موافقت رگولاتوری برای پــروژه خودروی برقی ۱۰ 

میلیارد دلاری خود در چین با مشکل روبه رو شده است.
به گزارش ایســنا، بلومبرگ به نقل از منابع آگاه نوشت: شیائومی ماه هاست 
سرگرم مذاکره با مقامات کمیسیون اصلاحات و توسعه چین برای دریافت مجوز 

است اما موفقیتی به دست نیاورده است.
شــیائومی یکی از تازه واردهای بخش خودروی برقی چین به شــمار می رود 
 و پیش از این با رقیبانش از جمله برندهای شــناخته شــده ای مانند BYD و
Nio Inc، همکاری کرده است. اما لی جون، یکی از موسسان شیائومی، امیدوار 
اســت تخصص شیائومی در فناوری های متصل و ایجاد جامعه وفادار از کاربران، 
به موفقیت این شــرکت در بزرگترین بازار خودروی برقی جهان کمک کند. اما 
هر چه روند دریافت مجوز به تاخیر بیافتد، شاهد پیش افتادن رقیبانش خواهد 
بود. این سازنده تلفن هوشمند و محصولات الکترونیکی دیگر، پس از این که با 
نخستین کاهش فروش سه ماهه خود روبرو شد، درصدد برآمد حوزه های رشد 
جدیدی را دنبال کند. اگرچه بعضی از مدیران شیائومی امیدوار هستند مقامات 
چیــن بالاخره با پروژه خودروی برقی این شــرکت موافقت کنند اما ســایرین 
نگرانند که این فرآیند، برنامه های این شرکت را با تاخیر مواجه کند. شیائومی در 
سپتامبر سال ۲۰۲۱ زیرمجموعه خودروی برقی خود را تاسیس کرد تا فرآیند 

دریافت مجوز را آغاز کند.
پــس از این که تب فعالیــت در صنعت خودروی برقی، بــه چندین مورد 
ورشکســتگی بزرگ منجر شد، چین نظارت بر این بخش را تشدید کرده است. 
شرکتهایی که قصد ورود به حوزه خودروی برقی را دارند، باید مجموعه اسنادی 
را ارائه کنند که توانمندی های مالی و فناوری آنها را ثابت کند و فرآیند بازبینی 
این مدارک، ماه ها طول می کشــد. دولت همچنین گاهی درخواســت ها را رد 

می کند و شرکتها به نقطه اول برمی گردند.
بــه گفته یکــی از منابع آگاه، عــدم دریافت مجوز، تاثیــر محدودی روی 
تلاشهای ساخت خودروی برقی در شیائومی گذاشته است. واحد خودروی برقی 
شــیائومی بیش از هزار کارمند دارد و شیائومی اعلام کرده است قصد دارد تولید 
انبوه نخســتین خودروی برقی خود را در سال ۲۰۲۴ آغاز کند. این شرکت در 
مناطق جنوب شرقی پکن برای یک کارخانه مونتاژ، زمین خریده و استارتاپ های 

خودروی برقی را خریداری کرده است تا به فناوری خود اضافه کند.
بر اساس گزارش بلومبرگ، بنیانگذار شیائومی اوایل سال ۲۰۲۱ اعلام کرده 
بــود حدود ۱۰ میلیارد دلار در مدت ۱۰ ســال برای تولیــد خودروهای برند 
شیائومی ســرمایه گذاری خواهد کرد. این مدیر ۵۲ ساله از انظار عمومی فاصله 

گرفته تا زمان بیشتری را برای پروژه خودروی برقی خود بگذراند.

خودرو 

انرژی

تکنولوژی

به دنبال بررســی های صورت گرفته و ورود دستگاه های 
نظارتی، برخی اقدامات اولیه برای تعیین تکلیف محموله های 
برنج مانده زیــر باران در گمرک زاهــدان صورت گرفته و 
پرداخت خسارت بر عهده سازمان انبارهای عمومی به عنوان 
مرجع تحویل گیرنده گذاشته شده است؛ اما این ماجرا ابعاد 

دیگری دارد که باید فورا مورد رسیدگی قرار گیرد.
 به گزارش ایسنا، به دنبال بارندگی در عصر سه شنبه )۴ 
مرداد(، گمرک زاهدان دچار آبگرفتکی شــد و حجم زیادی 
از برنج هــای وارداتی در آب مانــد. در اولین واکنش به این 
موضوع، گمرک زاهدان اعلام کرد که از اواخر سال گذشته، 
ورود کالا به این گمرک افزایش یافته است؛ به طوری که در 
حــال حاضر حدود ۱۴ هزار تن کالا در محوطه و در فضای 
باز تخلیه شــده است. گمرک تاکید داشت که به دفعات به 
وزارت صمت و استانداری برای محدود شدن ثبت سفارش 
بــه مقصد این گمرک تذکر داده یــا از انبارهای عمومی که 
مسئولیت حفاظت کالاهای موجود در این گمرک را داشته 
خواسته تا فضای مناسب برای نگهداری کالا ایجاد کند، ولی 
هیچ یک توجهی نکرده انــد و با گرفتن تعهد از واردکننده، 

کالا را در محوطه نگه داشته اند.
انجمن واردکنندگان برنج به این موضوع واکنش نشــان 
داد و اعــلام کرد کــه واردکننده در زمــان ورود کالا، تابع 
شرایط اســت و مجبور است هر چه حکم شد، بپذیرد ولی 

این پذیرفتن به معنی تائید اهمال مرجع نگهدارنده نیست.
در ایــن میان اما انبارهــای عمومی که پای آن به عنوان 
مرجع نگهدارند و مســئول حفاظت از کالا در میان است با 
وجود پیگیری های متعدد، تا کنون حاضر به ارائه توضیح و 
پاســخ به ابهامات موجود نشده است. بر این اساس موضوع 
در گفت و گویی با برخــی واردکنندگان که کالای آنها در 
گمرک زاهدان قــرار دارد و همچنین گمرک زاهدان مورد 
بررسی قرارگرفت و آخرین وضعیت تعیین تکلیف این اقلام 

اعلام شد.
اینطور نیست که هشدار داده باشند

 و نخواهیم کالا را ترخیص کنیم؛ دلیل دارد
یکی از صاحبان برنج های بــاران زده در مورد اینکه چرا 
بــه اخطارهای قبلی توجه نکرده و کالای خود را ســریعتر 
ترخیص نکرده اند، به ایســنا گفت که این طور نیست که 
واردکننده نخواهد کالا را ترخیص کرده و متحمل هزینه های 
انبارداری شود، بلکه گاهی فرایند ترخیص به دلایلی طولانی 
می شود. از جمله موانعی که پیش رو قرار دارد، طولانی شدن 
ویرایش ثبت سفارش است که وقتی برای آن اقدام می شود، 
مدت ها در کارتابل کارشناسان مربوطه باقی می ماند. از سوی 
دیگر با وجود اینکه گمرک زاهدان، گمرک تخصصی است، 
تشــریفات گمرکی کُند پیش می رود و دلیل آن  عدم اقدام 
به موقع  و همکاری ســازمان های همجوار با گمرک است. 
مثلا پاســخ آزمایش استاندارد و ســازمان غذا ودارو از کالا 
گاهی شش تا هفت روز زمان می برد تا در سامانه وارد شده 
و   بتوان ادامه مسیر ترخیص را طی کرد؛ آن هم در شرایطی 
که مبالغ قابل توجهی باید صاحب کالا بابت این نمونه برداری  

پرداخت کند.
انبار خصوصی باز شد اما دیر

وی در ادامه با اشاره به وضعیت نگهداری کالا در محوطه 
بــاز گمرک زاهدان گفت که انبارهــای خصوصی نیز برای 
نگهداری کالا وجود دارد ولی آنقدر شرایط سختی برای ورود 
وجــود دارد که نمی توانیم کالا را وارد آنجا و تخلیه کنیم؛ با 
این حال در یکی دو روز اخیر که شرایط مناسب نبوده، این 
انبارها را باز کردند ولی نوش دارو بعد از مرگ سهراب بود و 

باید از قبل در این باره اقدام می شد.
او در مورد اینکه آیا اقدامی برای تعیین تکلیف خســارت 
وارده شده است؟ گفت: محموله برخی صاحبان کالا به طور 

کامل آسیب دیده و ظاهرا مسئول رسیدگی به این موضوع 
و جبران خســارت، انبارهای عمومی است ولی زمانی که به 
نماینده آنهــا در زاهدان اعلام کردیم، به ما گفتند چون بار 
شما در محوطه گمرک تخلیه شده است، خسارتی بابت آن 
پرداخت نمی کنیم.  با این حال بعد از ورود مسئولان از جمله 
دادســتانی به موضوع، انبارهای عمومی تا حدودی از موضع 
اولیه  خود عقب نشینی کرد. به گفته این واردکننده، حتی 
در روز دوم بارندگی و آبگرفتی، بابت انبارداری محموله برنج 
آبگرفته هزینه قابل توجهی پرداخت کردیم تا بتوانیم آن را 
ترخیص کنیم که مستندات آن موجود است. این در حالی 
است که هزینه انباردای از صاحب کالایی که محموله آن در 
محوطه باز است برابر با هزینه یک انبار استاندارد و مسقف 
دریافت می شود؛ آن هم زمانی که طبق قانون باید تعرفه این 

دو انبار با یکدیگر متفاوت باشد.
تکلیف برنج های سالم چه اظهار شده و نشده را 

فورا مشخص کنید
واردکننده دیگری درباره این موضوع به ایسنا توضیحاتی 
ارائه کرد و گفت: جــدای از اینکه تا قبل از این چه اتفاقی 
افتاده و چه کســانی مقصر هســتند، اکنون دو موضوع پر 
اهمیت وجــود دارد؛ اول اینکه باید برنج های باقی مانده به 
سرعت تعیین تکلیف و ترخیص شود و حتی برنج هایی که 
هنوز به گمرک اظهار نشــده در اولویــت قرار گرفته و فورا 
خارج شود تا دچار فساد نشود. بخش های پایینی برنج هایی 
که در محوطه قرار دارد خیس شــده و از بین رفته است و 
برنج هایی که روی آنها قرار دارد در معرض آســیب و فساد 
قرار دارد که باید ســریع جابجا شود؛ آن هم در شرایطی که 
اکنون بازار برنج در وضعیت حساســی قــرار دارد و باید به 
نحوی اقدام شود که کالای مورد نیاز مردم با کمترین آسیب 
وارد بازار شود. او همچنین گفت: مورد دیگر تعیین خسارت 
و آســیب وارده به محموله های وارداتی است که باید مورد 
رسیدگی قرار گیرد. پای ده ها هزار تن برنج در میان است و 

هزینه سنگینی از منابع ارزی برای آن شده است.
اما موضوع از گمرک مورد بررسی قرار گرفت و خاشی- 
ناظر گمرکات سیستان و بلوچستان و رئیس گمرک زاهدان 
- ضمــن اعلام آخریــن اقدامات صورت گرفتــه، به برخی 

ابهامات پاسخ داد.
آب تا حد زیادی تخلیه و ۱۷۰ کامیون 

خارج شد
بــه گفته وی از دو روز پیش، با اســتفاده از امکاناتی که 
در اختیار بوده  و با همکاری آتشنشانی و انبارهای عمومی، 

بخش زیادی آب از گمرک تخلیه شده است. خاشی گفت: 
گمرک زاهدان را شــبانه روزی کرده و به ارباب رجوع اعلام 
کردیــم  تا هر زمانی که کالا که تشــریفات گمرکی را طی 
کرده و آماده خروج باشــد، بــدون محدودیت زمان، امکان 
ترخیص دارد. از ســمتی ظرفیت ترخیص کالای موجود در 
گمرک را بالا بردیم که فضای داخل انبار مسقف خارج شود، 
بنابراین  کســانی که بار در محوطه دارند و فرایند ترخیص 
را طی کرده اند باید ســریعتر بارشان را خارج کنند ولی اگر 
همچنان امکان ترخیص ندارند، باید بتوانند آن را به داخل 

انبارهای خالی شده یا سکوها منتقل کنند.  
انبارهای دیگر برای ورود کالا باز شد

وی با بیان اینکه در روز گذشــته حــدود  ۱۶۰ تا ۱۷۰ 
کامیون بارگیری و خارج شــده اســت یادآور شد: یکسری 
کامیون آماده تخلیه، زیر باران مانده بود که انباری خارج از 
گمرک در شهرک صنعتی در اختیار آنها قرار گرفت و حدود 
۱۰۰ کامیون به آن ســمت هدایت شد ولی ۲۰۰ کامیون 

دیگر در صف تخلیه قرار دارند.
صاحبان کالا ، برنج های خیس را خارج نکنند

 تا خسارت پرداخت شود
ایــن مقام مســئول در گمرک این را هــم گفت که به 
صاحبان کالا اعلام شــده اســت هیچ کالای خیس شده و 
خســارت دیده را از گمرک خارج نکرده و کالا باید در انبار 
بماند تا تحویل شــرکت انبارهای عمومی شده و قبض برای 
آن صادر تا خسارت آن پرداخت شود. در مواردی واردکننده، 
برنج هایی که خیس و خسارت دیده بود را ترخیص و خارج 
کرده بود که به او اعلام کردیم آن را برگرداند و در انبار قرار 
دهد تا تعیین تکلیف شود. رئیس گمرک زاهدان، در رابطه با 
تکلیف خسارت های وارده و مسئولیت آن توضیح داد: طبق 
قانــون، در چنین مواردی جبران ضرر و زیان وارده بر عهده 
مرجع تحویل گیرنده کالا است که در این موضوع، مسئولیت 
بر عهده شــرکت انبارهای عمومی اســت. ضمن اینکه، این 
شرکت بر اساس قبض انبار، کالا را بیمه و حق بیمه دریافت 

کرده است و باید در قبال آن، خسارت پرداخت کند.
وی در پاسخ به اینکه آیا شرکت انبارهای عمومی پذیرفته 
است که خسارت پرداخت کند؟ گفت: نمی تواند که  نپذیرد. 
بعد از آبگرفتگی گمرک، مســئولان انبارهــای عمومی به 
زاهدان آمدند و بازدید کردند. در عین حال سایر مسئولان از 
دادستان زاهدان تا نماینده دیوان محاسبات، سازمان بازرسی  
و ســتاد بحران آمدند و جریان را بررســی کردند و شرکت 
انبارهــای عمومی هم در نهایت پذیرفت که باید خســارت 

بپــردازد. گمرک نیز گزارش محرمانــه ای در این رابطه به 
مراجع نظارتی و امنیتی ارائه داده است.

 خاشــی با اشــاره به قرارداد گمرک با شرکت انبارهای 
عمومی افزود: طبق ماده ۴ این قرارداد، مسئولیت حفاظت از 
کالاها، انبارها و محوطه گمرکی تحت اختیار شرکت انبارهای 
عمومی و همچنین برقراری نظم، کنترل و جلوگیری از ورود 
و خروج کالا از انبارها و اماکن گمرکی، بدون نظارت گمرک 
و همچنین امور ایمنی و آتشنشــانی و کلیه عرصه و عیان 
اماکن با استفاده از شیوه های متناسب، با رعایت کامل مفاد 
۲۵ و ۲۶ قانــون امور گمرکی و ماده ۴۸ آئین نامه مربوطه 
بر عهده شرکت انباهای عمومی است. بر این اساس حفاظت 
کالاهای موجود در گمرک زاهدان برعهده این شرکت است.

وی در مــورد اینکه، چرا بابت برنج های خســارت دیده، 
هزینه انبارداری دریافت شده است، گفت: نه تنها نباید بابت 
اقلام آسیب دیده، هزینه انبارداری دریافت شود بلکه طبق 
قانون از جهات مختلف، صاحب کالا باید مورد حمایت قرار 
گیرد؛ از جمله اینکه حقوق ورودی که بابت کالای آســیب 
دیده دریافت شــده به او برگردانده خواهد شد و یا مسایل 

ارزی آن با مشارکت بانک مرکزی تعیین تکلیف شود. 
خاشــی در رابطه با اختلاف هزینه انبارداری محوطه باز 
و مســقف نیز گفت که اطلاع دقیقی ندارم و باید انبارهای 
عمومی به آن پاســخ دهد و باید متفاوت باشد، اما صاحبان 
کالا مدعی هستند که این گونه نیست. با این حال در برخی 
بنادر تفاوت هزینه انبار مســقف با فضای باز زیاد اســت و 
صاحب کالا ترجیح می دهد که کالا را در محوطه باز تخلیه 

کند تا هزینه سنگین برای انبارداری نپردازد.
چرا صاحبان کالا مایل به تخلیه بار

 در گمرک زاهدان هستند؟
در بخــش دیگری از ایــن گفت و گــو، ناظر گمرکات 
سیستان و بلوچستان با اشاره به اینکه از پارسال به صاحبان 
کالا اعلام شــد که در گمرک زاهدان جا نداریم و کالا را به 
گمرک دیگری ببرند. بیان کرد: ولی برخی خودشان خواسته 
بودند اینجا تخلیه کنند به این دلیل که فاصله مرز میرجاوه 
تا زاهدان کوتاه اســت و هزینه تمام شــده برای واردکننده 

کمتر است.
 از ســویی دیگر گمرک زاهدان، گمرک تخصصی برنج 
است و سازمان استاندارد و وزارت بهداشت، حدود ۳۵ سال 
اســت که اینجا کار تخصصی برنج انحام می دهند و از این 
جهــت  در این زمینه کارشــان را روان تر از دیگر گمرکات 
انجام و در زمانی کوتاه تر پاســخ می دهنــد و ارباب رجوع 
ســریعتر می تواند کالا را ترخیص کند. این در حالی است 
که به اذعان برخی صاحبان کالا، صاحب در مجموع هزینه 
تمام شده ترخیص حدود ۱۴۰۰ تومان در هر کیلو برایشان 
ارزان تر تمام  می شود  که در کل رقم قابل توجهی می شود.

گفتیم اگر انبار نمی سازید
 سکو بسازید ولی آن را هم نساختند

خاشــی در پاســخ به اینکه وقتی شــرایط ورود کالا به 
گمرک زاهدان به ایــن صورت بوده آبا نباید تهمیدات لازم 
اندیشیده و فضای لازم ایجاد شود که اکنون عملکرد صاحب 
کالا بهانه نباشــد؟ یادآور شد: طبق تبصره ۲ ماده ۲ قرارداد 
گمرک با انبارهــای عمومی، در صورت نیاز به احداث ابنیه 
جدید در اماکن متعلق به گمرکات، شــرکت موظف است 
این اماکن را ایجاد کند، بر این اســاس از ســال گذشته که 
حجــم کالای ورودی به گمرک زاهدان بالا رفت، به دفعات 
به شــرکت انبارهای عمومی اعلام کردیم که طبق قرار داد 
بایــد این کمبود انبار را جبران و احــداث کند حتی اعلام 
کردیم اگر انبار هم نمی ســازید، سکو با سایبان بسازید که 
اگر حوادث غیرمترقبه پیش آمد، کالا خســارت نبیند، ولی 

توجهی نکردند و نساختند.

۱۴ هزارتن کالا در سیلاب زاهدان صدمه دید

بحث درباره برنج های باران خورده گمرک زاهدان

ناظــران صنعت اظهار کردند که انتظار می رود کمبود خودرو در نمایندگی ها 
به دلیل مشکلات زنجیره تامین خودروســازان، فروش خرده فروشی خودرو در 

ایالات متحده را در ماه جولای کاهش دهد.
به گزارش ایســنا، مشــاوران J.D. Power و LMC Automotive در 
گزارشــی اعلام کردند کــه انتظار می رود کل فروش خودروهای جدید شــامل 
معاملات خرده فروشــی و غیر خرده فروشــی در این ماه نســبت به سال قبل 
 Cox ۵.۷ درصد پس از تعدیل روزهای فروش کاهش یابد. شــرکت تحقیقاتی
Automotive کاهــش ۱۳ درصدی حجم فروش در ماه جولای را پیش بینی 

کرد.
خودروســازان با اختلالات زنجیره تامین ناشــی از همه گیری کووید-۱۹ از 
جمله مواردی که در نتیجه قرنطینه های اخیر در چین ایجاد شده است، مقابله 

کرده اند و البته حمله روسیه به اوکراین که این مشکل را تشدید کرده است.
مشاوران انتظار دارند نرخ سالانه فصلی تعدیل شده برای کل فروش خودروهای 

جدید در کشور با ۰.۹ میلیون دستگاه در جولای کاهش یابد و به ۱۳.۷ میلیون 
دســتگاه برســد و Cox Automotive پیش بینی می کند که افزایش جزئی 
در نرخ ســالانه فصلی تعدیل شــده به ۱۳.۲ میلیون دستگاه برسد اما به گفته 
مشــاوران، کاهش عرضه همراه با تقاضــای قوی، منجر به ثبت قیمت معاملات 
 LMC Automotive و J.D. Power .و سودآوری معامله گران شــده است
افزودند که صنعت باید برای عرضه محدود تراشــه با تولیدکنندگان دیگر مانند 
سازندگان دستگاه های الکترونیکی رقابت کند و البته همچنان در ماه آگوست به 
دلیل چالش های تهیه، تولید و توزیع محدود خواهد شــد اما به گفته مشاوران، 
کسری عرضه، همراه با تقاضای قوی، منجر به ثبت قیمت معاملات و سودآوری 

معامله گران شده است.
 بــه گفته آنها، قیمــت خودروهای جدید ایالات متحــده احتمالا در جولای 
نزدیک به ســطوح بی سابقه باقی مانده اســت و انتظار می رود میانگین قیمت 
معاملات ۱۲.۳ درصد افزایش یابد. بر اساس گزارش رویترز، حجم فروش جهانی 

خودرو در ســال ۲۰۲۲ با کاهش ۰.۸ درصدی به ۸۰.۸ میلیون دســتگاه برسد 
و می گوینــد که با کاهش موجودی با توجــه به قدرت تقاضا، این حجم کاهش 
می یابد. شرکت خودروســازی کاکس گفت که افزایش نرخ بهره و تمایل پایین 
مصرف کننده نیز می تواند به عنوان یک مشــکل برای صنعت در نیمه دوم سال 

باشد.

نظر به انتشار گزارشی با عنوان »گرانی بنزین شاید سال 
دیگر« در سایت مردم ســالاری آنلاین مورخ ۱۴۰۱/۵/۴ و 
طــرح پاره ای  موارد خلاف واقــع توضیحاتی جهت تنویر 

افکار مخاطبان این سایت ارائه می شود:
۱- طرح و انتشار اخبار، تحلیل شخصی و گمانه زنی های 
رســانه ای درخصوص افزایش قیمت بنزین که در ماههای 
اخیر عمدتا از ســوی طیف خاصی از رسانه ها به آن دامن 
زده می شود، عاری از صحت بوده و برای چندمین بار تاکید 
می شود »دولت برنامه ای برای افزایش قیمت بنزین ندارد.«
۲- با توجه به تفاوت چنــد ده برابری قیمت بنزین در 
کشــورهای همســایه، وزارت نفت به منظور جلوگیری از 
قاچاق و سوء استفاده از کارت سوخت، اقدام به جمع آوری 

و کاهش کارت آزاد جایگاه ها در شهرستانهای مرزی نمود 
که این موضوع هیچ ارتباطی به قیمت بنزین ندارد.

۳- برخــلاف نظر نویســنده گزارش، »موظف شــدن 
مجتمع های پتروشیمی به تولید بنزین« از اساس کذب بوده 
و وزارت نفت در این خصــوص تکلیفی برای مجتمع های 
پتروشــیمی تعیین نکرده اســت. همچنین تاکید می شود 
باوجود رشــد ۱۴ درصدی مصرف بنزین امسال نسبت به 
سال گذشــته، وضعیت تولید و تامین بنزین در کشور در 

شــرایط با ثبات و پایدار قرار دارد و موضوع واردات بنزین 
مطرح نیســت. البته بدیهی است تلاش برای اصلاح الگوی 
مصــرف، صرفه جویی و مصرف بهینه جزو احکام دائمی در 
کشور است و همواره باید نســبت به آن حساس بود و در 
صورت بی توجهی به آن مصرف افسارگســیخته می تواند 

هرگونه افزایش تولیدی را ببلعد.   
۴- دولــت مردمی و خدمتگزار دکتر رئیســی در طول 
قریب به یکســال گذشته اثبات کرده است که در خصوص 

رفاه و معیشــت مردم با وجود مشکلات فراوان به جا مانده 
از دولتهای قبل، تحریم و کارشــکنی داخلی و خارجی، در 
کنار مردم ایســتاده و صادقانه با مردم سخن گفته و از این 
رو مســتظهر به اعتماد و آگاهــی عمومی تلاش می کند تا 
مشــکلات اقتصادی و معیشــتی مردم را باوجود سختی و 
دشواریهایی که بر سر راه وجود دارد یک به یک و با آرامش 

برطرف نماید.   
۵- در پایــان از رســانه ها و صاحبــان تریبون هــای 
عمومی تقاضا داریم از دامن زدن به شــایعات و گمانه زنی 
در خصوص موضوعات حساسی مانند بنزین، پرهیز نموده 
و نســبت به حفظ آرامش روانــی در جامعه بیش از پیش 

مسئولیت پذیر باشند.

فروش جهانی خودرو در سراشیبی نزول

جوابیه دولت به گزارش »مردم سالاری«

افزایش قیمت بنزین در دستور کار نیست

مدیــر عامل اســبق شــرکت پالایــش و پخش 
فراورده های نفتــی گفت: پتروشــیمی ها برای تولید 
بنزین طراحی نشــده اند، میزان آروماتیک و ترکیبات 
حلقوی پتروشــیمی ها بالا و در حد ۷۰ تا ۸۰ درصد 

بوده که برای محیط زیست مضر است.
عباس کاظمی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا، 
درباره احتمال واردات بنزین در کشور اظهار داشت: ما 
توان تولید به طور متوســط ۱۰۰ میلیون لیتر بنزین 
در روز را داریــم،  ۴۰ میلیون متر مکعب هم ظرفیت 
ســی ان جی اســت و با توجه وارد مدار شــدن ستاره 

خلیج فارس به لحاظ تولید مشکل خاصی نداریم.  
وی افزود: در حال حاضر پالایشگاه ها غیر از تعدادی 
که ممکن اســت در مرحله اورهال و تعمیرات باشند 
بقیه به طور کامل در مدار سرویس قرار دارند و مشکل 

خاصی وجود ندارد. 
مدیــر عامل اســبق شــرکت پالایــش و پخش 
فراورده های نفتی تصریح کرد: مســئله این اســت که 
اکنون مصرف بالا رفته اســت، طی دو سال گذشته به 
دلیل شیوع کووید- ۱۹ مسافرت ها کم و تقاضا کاهش 
یافته بود و بــه همین دلیل مــازاد عرضه و صادرات 

داشتیم اکنون مصرف بالا رفته، ضمن اینکه در فصل 
تابســتان هم همه ساله میزان تقاضا ۳۰ تا ۴۰ درصد 

بیشتر می شود.
وی دربــاره احتمال تولید بنزین از پتروشــیمی ها 
گفت: پتروشیمی ها برای تولید بنزین طراحی نشده اند، 
میــزان آروماتیک و ترکیبات حلقوی پتروشــیمی ها 
بــالا و در حد ۷۰ تا ۸۰ درصد اســت که برای محیط 
زیست مضر است و ضمن اینکه این ترکیبات حلقوی 
را می توانند با قیمت بالاتر در بازار بین الملل بفروشند، 
فراورده هایی که به عنوان بنزین پتروشیمی مطرح است 
خوراک واحدهای رنگ سازی است و قیمت آن هم در 

بازارهای جهانی بالاتر از بنزین است.
کاظمی تاکیــد کرد: در دهه ۸۰ بــه دلیل کمبود؛ 
در پتروشــیمی ها بنزین تولید می شد، اما درواقع این 

محصولات مصارف صنعتی دارند.
وی میزان آروماتیک بنزنین یورو ۴ پالایشــگاهی 
را کمتــر ۳۵ درصــد و بنزین یــورو ۵ را کمتر از ۳۰ 
درصد عنوان کرد و افزود: تفاوت بنزین پتروشــیمی و 
پالایشــگاهی در میزان اروماتیک و اکتان اســت که 
میزان بالای آروماتیک برای محیط زیست مضر است.

بارندگی شدید کم ســابقه و وقوع سیل در امارات 
متحده عربی باعث تعطیلی ناگهانی یکی از بزرگترین 
بنــادر بانکرینــگ ســوخت جهان شــد و بــا وجود 
ازسرگیری تدریجی فعالیت، اختلالات همچنان مانع 

سوخت رسانی شده است.
به گــزارش ایســنا، اگرچه در زمان نوشــتن این 
گزارش، بلومبرگ گزارش کرد بازگشــایی بندر فجیره 
آغاز شــده اســت اما بعضی از لنگرگاه هــا همچنان 

خدمات دهی ندارند.
پــس از این کــه فعالیت ها در بنــدر فجیره بر اثر 
وضعیت جــوی غیرمعمــول، با اختلال روبرو شــد، 
ارتش برای هدایت عملیات امداد در اســتان فجیره به 
کمک طلبیده شــد. پایگاه خبری MSN با اشاره به 
بیانیه های دولتی گزارش کرد بیش از ۸۰۰ نفر تاکنون 
امدادرســانی شــده اند و ۳۸۰۰ نفر بــه پناهگاه های 

اضطراری انتقال یافته اند.
بندر فجیره که در کرانه شرقی امارات متحده عربی 
است، دروازه استراتژیکی به سوی بندر هرمز است که 
یــک پنجم از نفت جهان از طریــق آن عبور می کند. 
کانــال آب عمیق این بندر بــرای نفتکش های بزرگ، 

فجیره را به قطب اصلی بانکرینگ در خاورمیانه تبدیل 
کرده اســت. آرگوس به نقل از یــک معامله گر بانکر 
نوشت: این بندر کاملا تعطیل شده و وی تاخیر بیشتر 
و عقب افتادن تحویل محموله ها را پیش بینی می کند.

بارندگی هــای اخیر، بالاترین ســطح بارش در این 
امیرنشــین در حدود سه دهه گذشته به شمار می رود 
و هواشناســی ۲۲۱.۸ میلی متر بارندگی را ثبت کرده  
است و تصاویر ویدیویی محلی نشان می دهد بسیاری از 

بخشهای این استان، دچار آب گرفتگی شده اند.
بندر فجیره که در سال های اخیر ارتقاهای بانکرینگ 
بسیاری داشته است، با تاخیرهای طولانی مواجه شده 
است. این تاخیرهای طولانی این اواخر باعث شد بعضی 
از صادرکننــدگان این منطقه، محموله های خود را به 
مقصد عمان و عــراق تغییر دهند تا زمــان انتظار را 

کاهش دهند.
بر اســاس گزارش اویل پرایس، فجیــره در ژوئن، 
پایین ترین حجم فروش ســوخت ســوخت دریایی را 
در چهار ماه گذشــته گزارش کرده اند که ۲.۸ درصد 
در مقایســه با مدت مشابه سال گذشته و بیش از ۱۳ 
درصد در مقایسه با ماه مه سال ۲۰۲۲، کاهش داشت.

اختلال در فعالیت بزرگترین قطب بانکرینگ سوخت خاورمیانهپالایشگاه ها برای تولید بنزین طراحی نشده اند


